
 
Protokół Nr 47/22 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, które odbyło się 
w dniu  30.05.2021 r. godz. 14.30 , on-line. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła- Grażyna Wójcik – Przewodnicząca ww. Komisji. 
 
Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr  1). 
Porządek obrad ( zał. nr  2). 
 
Ad. 1 
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad  Nie było uwag do porządku, jednak  zmieniono 
kolejność poszczególnych punktów na prośbę Zarządu Dróg Miejskich,  przyjęto. 
 
Ad.2 
Zaopiniowanie wykonania budżetu  za rok 2021 w zakresie podległych merytorycznie komisji 

wydziałów i jednostek. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2021 (zał nr 3) 
Pani Joanna Doliwka Główna księgowa - Zarząd Dróg Miejskich 

 
Plan dochodów  to 1.314.873,54  zł, wykonanie 1.305,433 ,56  zł czyli  w 99,28%. Główne 
dochody   to wpływy z targowisk  i zajęcia pasa drogowego i  też dochody pochodzące z kar. 
Wydatki plan  to 4.966.484,16 zł, wykonanie 4,912. 770,90 zł  czyli 98, 92%  przeznaczone 
są  na remonty ulic, nawierzchnie, oznakowanie, mechaniczne zamiatanie ulic, koszenie, 
pielęgnacja zieleni. Zimowe utrzymanie dróg to prawie połowa planu. Pozostałe wydatki to 
wynagrodzenia i pochodne. 
Wydatki majątkowe- 2.282.827,14  zł, wykonanie  2.079.927,60 zł - 91.11 %. 
Główny zakres rzeczowy  to przebudowa dróg gminnych. Na szczegółowe  pytania 
techniczne odpowie  Pan Dyrektor po urlopie. 
Źródła środków  to  przede wszystkim rządowy fundusz inwestycji lokalnych. Prowadzone 
inwestycje  to dokończenie budowy szaletu na ul. Południowej, zakupy inwestycyjne:  wiata 
śmietnikowa na targowisku,  zakup sprzętu: samochód dostawczy, kosiarka samojezdna.. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- jaki stan zatrudnienia. 
 
Pani Joanna Doliwka - 27 pracowników,  w ub. roku mieliśmy z Powiatowego Urzędu Pracy 
7 osób dodatkowo. 
 
Radna Bożenna Kozłowska-   ile  pracowników umysłowych, a ile fizycznych. 
 
Pani Joanna Doliwka -8 pracowników  fizycznych, 19 umysłowych. 
 
Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu–6, przeciw-0, 

wstrzymało się -2.  Przyjęto. 
 
Ad.3 
Pani Anna Szumigaj - Wydział Urbanistyki 
Budżet zaplanowany to 49.500 zł,  wykonanie  41.447,26 zł  czyli 83,73 %, w tym   przede 
wszystkim 20.742,60 zł na miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego. W tym są  
miejskie komisje urbanistyczne, prognozy oddziaływania na środowisko, ogłoszenia 
prasowe. 
 
Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu–7, 



przeciw-0, wstrzymało się -0. Przyjęto. 
 
Ad.4 

Naczelnik Agnieszka Pietrowska Wydział Ochrony Środowiska- budżet  wydziału  to 
18.434.832 zł  wykonanie  97 % . W tym  1 %  stanowiły wydatki inwestycyjne na wymianę 
starych źródeł ciepła, wymieniono 26 pieców węglowych na nowe. 

Zadanie  inwestycyjne to   przebudowa amfiteatru 16.800 zł oraz  wymienienie karuzeli na 
skwerze. 

Wydatki bieżące: 18.300.251 zł,  w tym tylko  0,5 % na opiekę nad zwierzętami reszta zadań 
jest w schronisku, 1%  to  koszty utrzymania  urządzeń na placach zabaw, opłaty za wodę i 
ścieki na terenach zieleni ,2% koszty  utrzymania parków i skwerów. 

96,5 % to koszty  gospodarowania odpadami,  łącznie 17.083.642 zł, w tym 7.300 zł na 
utrzymanie PSZOK-u. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik-  utrzymanie zieleni  to też sprzątanie. 

 

Naczelnik Agnieszka Pietrowska- wydatki na bieżące utrzymanie dotyczy koszenia, 
przycinania  krzewów, opróżniania koszy. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik-  w tym roku  firma sprzątająca do kiedy  ma 
umowę. 

 

Naczelnik Agnieszka Pietrowska-  ok.370.000 zł na sprzątanie. Firma wyłoniona w ramach 
przetargu, niepokojące  jest to że ma mało pracowników  i nie wyrabiają się. Umowa do 
końca roku. 

 

Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu–8, 
przeciw-0, wstrzymało się -0. Przyjęto.   

 

Ad. 5 
Naczelnik Marcin Chmielewski- Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji. 

Plan to  87.773.000 zł , wykonanie   84%   - 73.609. 000 zł. 

Wydatki bieżące   stanowią 24 % całości  czyli 18.146.380 zł, wykonanie  97% -17.631.135 
zł. 

Wypłata wynagrodzeń dla MZK za usługi - 12. 896.000 zł. 

zakup usług energii elektrycznej. 2.180.000 zł. 

zakup usług przewozowych od Łodzi  1.220.000 zł 

Rower  publiczny 395.000 zł. 

207.000 zł utrzymanie przystanków, 208.000 zł utrzymanie kanalizacji deszczowej, opłaty 
288.500 zł na rzecz Wód   Polskich, 2.000 zł na hydranty. 

Wydatki majątkowe 69.624.000 zł, wykonanie  80% -55.975.000 zł, z tego  na Łódzki 
Tramwaj Metropolitarny 55.683.000 zł, wykonanie ok. 51.980. 000 zł. 

Modernizacja i rozwój  komunikacji 12.440.212 zł, wykonanie  2.895.000 zł,   w tym z UE 
1.836.538 zł. Rozbieżność między planem, a wykonaniem wynika, że z urzędu 
marszałkowskiego wypłynęły kwoty za ubiegłe lata.  Realizowano budowę budynku 
technicznego ,budowę drogi  dla rowerów  na ul.  Kopernika,  zakup  wiat  rowerowych na 
ul. Podmiejskiej, Karolewie , Jankego. Dofinansowanie z powiatu  na  ul. Piłsudskiego  
regulacja stosunków wodnych  158.000 zł, z powiatu  na to 87.000 zł, gospodarka wodna, 
budowa wpustów deszczowych na  ul. Chłodnej 14.000 zł. 

Budowa oświetlenia 130.000 zł w ulicach PCK , Jesiennej  rozbudowa  ul. Kalinowej  I etap 
monitoringu  w Parku Wolności zainstalowano  wtedy kanalizację teletechniczną 28.536. 



000 zł. 

 

Radna Bożenna Kozłowska-  modernizacja i rozwój komunikacji - z jakiego tytułu zwrot  6 
mln zł. 

 

Naczelnik Marcin Chmielewski- dot. zaległej  spornej kwoty dot. nisko emisyjnych 
autobusów, wypłacił ją  urząd marszałkowski. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- par. 6067  wydatki na zakupy inwestycyjne 
5.852.250 zł. 

 

Naczelnik Marcin Chmielewski- .to jest właśnie ta kwota pomniejszenie o 6 mln zł wykonania. 

 

Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu–7, 
przeciw-0, wstrzymało się -0, 1  osoba nie brała udziału. Przyjęto. 

 

Ad. 6 
Referat Inwestycji Miejskich przedstawiła Pani Malwina Sawosz - plan 1.055.372,88 zł, 
wykonanie  526.857,39 zł. 49% 

Plan bieżące 18.632,88  zł wykonanie  18.462,54 zł. 

Bieżący plan inwestycyjny-  realizowano program  przejść dla pieszych,  program czyste 
powietrze, ocena systemów ciepłowniczych Zadania inwestycyjne-  opracowanie 
dokumentacji przebudowy ul. Lutomierskiej 186.740 zł,  25.000 zł dotacja dla ZGM, te 
zadania niewykonane to środki niewygasające i dotyczą ZGM. 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik-  program czyste powietrze ile osób skorzystało. 

 

Pani Malwina Sawosz – ok. 20 wniosków na koniec roku z  punktu skorzystało  tyle osób. 

 

Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu–7, 
przeciw-0, wstrzymało się -0. 1 osoba nie brała udziału. Przyjęto.   

 

Pani Kierowniczka Anna Kusiak – nieobecna. 

 

Ad.7 

Schronisko dla Zwierząt; przedstawiła Skarbnik  Miasta Katarzyna Muszyńska 

Plan  wyniósł 868.450,00 zł,  wykonanie   kwota 829.939,86 zł. 

Kwota 596.190,13 zł na wynagrodzenia-co stanowi 97,27%. 

 

Głosowanie jawne imienne: za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu–7, 
przeciw-0, wstrzymało się -0.  1 osoba nie brała  udziału w głosowaniu. Przyjęto. 

 

Pani Kierowniczka Anna Kusiak  połączyła się , przeprasza za nieobecność. 

 

Dyrektor Tomasz Kloze nieobecny. 

 

Ad.8 

 Miejski Zakład Pogrzebowy przedstawiła Skarbnik  Miasta Katarzyna Muszyńska 

Plan 4.759.745,00 zł, wykonanie 4.757.599,31 zł wydało 99,95 % , wynagrodzenia 
wykonano w 100 % - 2.454.813,77 zł.  W tym  realizacja zadań  statutowych  związanych z 



pochówkiem  2.211.586,44 zł 

Świadczenia na rzecz osób fizycznych 71.310,34 zł  czyli 99.99% na koniec roku zakupiono 
kosiarkę za 29.000 zł 

 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- jaka wysokość dochodów ze sprzedaży kwiatów. 

 

Skarbnik Katarzyna Muszyńska-  nie powie   bo nie ma wyszczególnienia za kwiaty, to jest 
z  razem  z usługami 3.806.177,03 zł , sprzedaż  wyrobów 882.855 zł. 

 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu–6, przeciw-0, wstrzymało 
się -0.  2  osoby nie  brały udziału. Przyjęto.   

 

Opinia komisji  dot. wykonania budżetu  za 2021 r.(zał nr 4). 

 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- prosi o podanie  teraz co na bieżąco jest 
zrealizowane w inwestycjach.. 
 
Naczelnik Marcin Chmielewski- przedstawił realizację  projektów. 

 

Ad.9 
Zapoznanie się z raportem z realizacji projektu Łódzki Tramwaj Metropolitarny  w I,II, III 
2022 r. (zał. nr 5) 
Pętla przy Wiejskiej -montaż  sieci trakcyjnej  i słupów, punktów oświetleniowych  led, 
korytowanie pod chodnik i  wzdłuż  ul. Łaskiej obsiewanie terenów zieleni. Odcinek 2 
centrum 2.1  Łaska do Kilińskiego – ułożony w większości  bitum   na jezdniach , budowy 
chodników, miejsc postojowych, ścieżek rowerowych, trwają prace  przy słupach 
trakcyjnych, kable  są układane, budowa podstacji trakcyjnej Żeromskiego 3 .Dziś prace 
rozpoczęte na  nowym odcinku od  ul. Staszewskiego do ul. Łaskiej. 
Kilińskiego -Zamkowa ruch wahadłowy. Odcinek 2.2 Kilińskiego- Kapliczna,  prace  na 
Piłsudskiego-Kilińskiego, zdemontowane jezdnia i torowisko, robią odwodnienie i nowy  
most na Dobrzynce, prace na moście  idą zgodnie z harmonogramem. Prace 
archeologiczne trochę nas wstrzymują, w rejonie  ul. Gdańskiej, Szewska do Sobieskiego . 
Kapliczna- Konstantynowska budowa chodników. Odcinek 2.3 najbliższy zakończeniu i 
oddania do ruchu, usunięta kolizja, montaż wiat przystankowych, roboty brukarskie niemal 
zakończone. Będzie nowe oświetlenie na skrzyżowaniu  odcinka 2.3 z odcinkiem 3,  
zakończyły się prace  na skrzyżowaniu Sikorskiego i jest  ono przejezdne. Na ten czas 
były wstrzymane prace brukarskie Rzgowska- Widzewska . Odcinek 4- są zjazdy 
wykonywane i  humusowanie terenów zieleni. 
 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik- most to strategiczny punkt kiedy  będzie 
zakończony. 
 
Naczelnik Marcin Chmielewski- z końcem września. 
 
 

 

Ad.10 
Sprawy różne- nie było. 

Wyniki głosowania imiennego nad sprawozdaniem (zał nr 6). 

Załączniki są dostępne  do wglądu w Biurze Rady. 
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 15.25. 



 
 
 Protokółowała:                  Przewodniczyła: 
 
 

      Monika Ludziejewska                                                       Grażyna Wójcik 


